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روی موج کوتاه

به گفته وی این ماهواره روزی شش 
بار از بالای سر ما می گذرد. »پیام« با 
دوربین هایش اطلاعاتــی درباره  آب 
و هوا، کشــاورزی، آب ســرزمینی و 
جنگل ها برای ما ارسال می کند. این 
ماهواره تحقیقاتی نبوده، بلکه اولین 
ماهواره عملیاتی کشور است و برای 
اولین بار ماهواره ای را پرتاب می کنیم 
که به صورت روزانه مسائل کشور را در 

اختیار ما قرار می دهد.
رئیس جمهــوری بر ایــن نکته 
نیز تاکید کرد که هم ماهــواره و هم 
ماهواره بر توسط جوانان و دانشگاهیان 
کشورمان به ویژه دانشگاه امیرکبیر 

ساخته شده است.
تهدید به تحریم بیشتر

مایک پمپئو، وزیــر امور خارجه 

آمریکا چنــد روز پیش در مصاحبه با 
پایگاه خبری »واشنگتن فری بیکن« 
و پیش از دیــدار خصوصی با مقامات 
کشورهای عربی حاشیه خلیج فارس 
مدعی شد که برنامه ایران برای پرتاب 
ماهواره به فضا در واقع پوششی برای 
ادامه آزمایــش فناوری موشــکی 
پیشــرفته قادر به حمــل کلاهک 

هسته ای است.
او در ادامــه این مصاحبــه که در 
ابوظبی پایتخت امارات انجام می داد، 
گفت: »طــی چند روز آینــده ایران 
قصد دارد ماهواره ای را به فضا پرتاب 
کند. ادعا این است که آنها می خواهند 
ماهواره هایی را در فضا قرار دهند )اما( 
واقعیت آن است که این گام دیگری 
بــرای درک چگونگی ایــن موضوع 

است که چگونه می توان یک موشک 
بالستیک بین قاره ای را پرتاب کرد.«

وزیر امور خارجه آمریکا با ادعای 
اینکه این آزمایــش نقض قطعنامه 
2231 شــورای امنیت سازمان ملل 
بوده، گفت: »همه جهان باید در کنار 

یکدیگر با این اقدام مخالفت کنند.«
اظهــارات آمریکایی هــا درباره 
»نقــض« قطعنامه 2231 شــورای 
امنیت سازمان ملل توســط برنامه 
موشــکی ایــران در حالــی صورت 
گرفته که این قطعنامه صرفا از ایران 
»درخواست« کرده که موشک های 
بالستیکی که برای حمل کلاهک اتمی 

»طراحی« شده اند را آزمایش  نکند.
پمپئو تهدید کرده بــود که ایران 
برای جلوگیری از اعمال تحریم های 

جدید بایــد از پرتاب موشــک های 
بالســتیک دســت بردارد. واکنش 
محمد جواد ظریف، وزیر خارجه ایران 
به این اظهــارات این بــود که پرتاب 
موشــک های ایرانی مغایر قطعنامه 
شماره 2231 شورای امنیت سازمان 

ملل متحد نیست.
نگرانی فرانسوی

در روزهای گذشته فرانسه نیز به 
این موضوع واکنش نشان داد. مقامات 
فرانسوی در واکنش به اظهارات مدتی 
قبل رئیس جمهوری ایران که گفته 
بود، در هفته هــای آینده دو ماهواره 
با استفاده از موشک های ایران به فضا 
فرستاده می شود، از ایران خواستند تا 
بلافاصله تمام فعالیت های مربوط به 
موشک های بالستیک را که قابلیت 

حمل ســلاح های هســته ای دارد، 
متوقف کند.

جمعه گذشته خبرگزاری رویترز 
با اعــلام این خبر نوشــت: »اگنس 
وون درمول« سخنگوی وزارت امور 
خارجه فرانســه در نشســت خود با 
خبرنگاران مدعی شد: »فرانسه یادآور 
می شــود که برنامه موشــکی ایران 
با قطعنامه 2231 شــورای امنیت 

سازمان ملل مطابقت ندارد.«
به نوشــته رویترز، وی بــا تکرار 
برخی ادعاهــا از ایران خواســت تا 
بلافاصله تمام فعالیت های مرتبط با 
موشک های بالســتیک را که »برای 
حمل سلاح های هسته ای طراحی 
شــده اند«، ازجملــه آزمایش های 
مربوط بــه اســتفاده از تکنولوژی 
موشک های بالستیک را متوقف کند.
برای پیش بینی هواشناسی
 به این تکنولوژی نیاز داریم

بهرام قاسمی، سخنگوی وزارت 
امور خارجه کشــورمان روز گذشته 
در پی خبر رئیس جمهوری مبنی بر 
پرتاب دو ماهواره در روزهای نزدیک و 
واکنش برخی کشورهای غربی، گفت 
که ایران برای پرتاب ماهواره معطل 

نظر و خواست دیگران نخواهد بود.
او توضیح داد: اظهارنظر پمپئو و 
مقامات فرانسوی غلط و نابجا است. 
ایران به عنوان کشــور مستقل حق 
استفاده از تمامی تکنولوژی ها را برای 
پیشرفت کشــور دارد و ایران در این 
حرکت معطل نظر و خواست دیگران 

نخواهد بود.
ســخنگوی وزارت امور خارجه 
ادامه داد: در گذشــته با یک کشور 
اروپایی صحبــت و توافقات حاصل 
شد، ولی طرف اروپایی به تعهداتش 
عمل نکــرد. بعد از آنکــه با کوتاهی 
کشور اروپایی روبرو شدیم کار خود 
را دنبال و بــه موفقیت های فضایی 
نایل شدیم و این بحث هیچ منافاتی 
با قطعنامه های سازمان ملل و 2231 
نــدارد. وی تصریح کرد: ســاختار 
ماهواره هایی که در ایران روی آنها کار 

می شود و سکوی پرتاب ماهواره ها با 
موشک های نظامی متفاوت است و 
این اقدامی غیرنظامی است و ما برای 
پیش بینی هواشناســی نیاز به این 

تکنولوژی داریم.
به رغم توضیحات مکرر مقامات 
ایران دربــاره صلح آمیز بــودن این 
ماهواره هــا امــا آمریکایی هــا به 
شیوه های مختلف ادعاهای خود را 
مطرح می کننــد. در روزهای اخیر 
گزارشــی درباره ماهواره های ایرانی 
از شرکت اپراتور ماهواره ای آمریکایی 
»پلانت لابز« منتشــر و گفته شده 
که اطلاعات این گــزارش چنین با 
اســتفاده از ماهواره های »اســکای 
ست« به دست آمده اســت. در این 
گزارش عکس هایــی وجود دارد که 
ادعا شــده این عکس ها در روزهای 
4، 6 و 7 ژانویه 2019 از مرکز فضایی 
ایران گرفته شده است و کارشناسان 
به این نتیجه رســیده اند که در این 
عکس ها فعالیــت در نزدیکی محل 
مونتاژ موشک ها و همچنین سکوی 
پرتاب موشــک ســیمرغ مشاهده 

می شود.
ایران در دوره بین سال های 2009 
و 2015 میلادی چهار پرتاب موفق 
موشک »ســفیر« را انجام داد که در 
نتیجه آنهــا چهار ماهــواره به مدار 

نزدیک زمین ارسال شد.

اولین ماهواره عملیاتی ایران به فضا می رود

شمارش معکوس برای پرتاب »پیام«

خبر

 چند روز پس از هشدار مایک پمپئو، وزیر امور خارجه آمریکا نسبت به پرتاب ماهواره از سوی ایران به فضا 
و تهدید به تحریم بیشتر، حسن روحانی، رئیس جمهوری ایران صبح دیروز در جمع مردم گلستان از پرتاب دو 

ماهواره به فضا در روزهای نزدیک خبر داد. او گفت: در روزهای آتی ماهواره »پیام« به فضا پرتاب شده و در
 600 کیلومتری فضا قرار می گیرد.

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام با بیان 
اینکه بحث استانی شدن انتخابات پیش از این 
در قالب پیشــنهاد در صحن مجمع تشخیص 
مصلحت نظام مطرح و رد شــده اســت، گفت: 
این طــرح ممکن اســت دربرگیرنــده منافع 
برخی نمایندگان باشــد اما در مجموع به   ضرر 

مردم سالاری دینی تشخیص داده شد.
مصطفی میرسلیم با اشــاره به طرح استانی 
شدن انتخابات مجلس شورای اسلامی که  کلیات 
آن در روزهای اخیر از سوی نمایندگان مجلس 
به تصویب رسیده است، به تسنیم گفت: علی رغم 
اینکه  قانون انتخابات در چهل سال اخیر سه بار 

به  کلی تغییر کرده و ده ها بار نیز اصلاح شده ولی 
همچنان  دارای اشکالات متعددی است.

وی افزود: برای برطرف کردن این اشکالات، 
لازم است که  شــورای نگهبان،  مجلس شورای 
اسلامی و وزارت کشور با اتکا بر سیاست های کلی 
ابلاغی در شهریور 1395، با یکدیگر همکاری و 

تعامل داشته باشند.
این عضو مجمع تشــخیص مصلحت نظام 
خاطرنشان کرد: آنچه اخیراً تحت عنوان استانی 
شدن انتخابات از سوی برخی نمایندگان مجلس 
مطرح شده، منطبق بر سیاست های کلی نظام 
نیست و بعید است بدون اعمال  تغییرات  اساسی 

به تصویب نهایی رسیده و تبدیل به قانون شود.
وی در پاسخ به این سؤال که تبدیل این طرح 
به قانون آیا می تواند در افزایش ســطح کیفی 
نمایندگان تأثیرگذار باشــد، تصریــح کرد: راه 
بهبود کیفیت فعالیت هــای مجلس در اجرای 
پیشنهادهایی نیست که موجب کاهش سطح 
مشارکت و رغبت مردم برای حضور در انتخابات 
شود. برای انتخابات مجلس منطقی ترین راه حل، 
تعریف حوزه هایی اســت که از هر کدام یک نفر 
نماینده با کسب رأی اکثریت مطلق به مجلس 
راه یابند. میرسلیم با اشاره به بررسی طرح استانی 
 شدن انتخابات در مجلس شورای اسلامی گفت:  

این طــرح منطبق بر سیاســت های کلی نظام 
نیست و بعید است بدون اعمال تغییرات اساسی 
به  تصویب برســد. رئیس شورای مرکزی حزب 
مؤتلفه ادامه داد: در حال حاضــر حوزه هایی با 

بیش از چندین نماینده داریم که با کســب 25 
درصد آرای مردمی به مجلــس راه می یابند؛ به 
 بیان دقیق تر مجلس ما از پشتوانه آرای اکثریت 

مردم به  طور کامل برخوردار نیست.

میرسلیم خبر داد:

استانی  شدن انتخابات در مجمع تشخیص رد شده است
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بررسی حواشی نماینده
 متهم به »تجاوز«

حجت الاسلام علیرضا ســلیمی، عضو هیأت 
نظارت بر رفتار نمایندگان در مجلس شورای اسلامی 
با اشاره به حواشی مطرح شــده در فضای مجازی 
درباره سلمان خدادادی، نماینده مردم ملکان در 
مجلس به تسنیم گفت: تاکنون گزارش و مستنداتی 
درباره خودکشی دختر جوان و ارتباط آن با سلمان 
خدادادی به این هیأت واصل نشــده و تنها در حد 
مطالبی است که در فضای مجازی منتشر شده است. 
اگر شاکی پیرامون این موضوع وجود دارد، مستندات 
خود را به هیأت نظارت ارائه دهند. هیأت نظارت در 
جلسه بعدی این هیأت، مســئله نماینده ملکان و 

حواشی پیش آمده را بررسی می کند.
    

درِ خانه اروپایی ها و آمریکایی ها 
چیزی نخواهند داد

سردار غلامحسین غیب پرور، رییس سازمان 
بســیج مســتضعفین گفت: دومینوی فروپاشی 
ایالت متحده آغاز شده اســت. درِ خانه اروپایی ها و 
آمریکایی ها چیزی نخواهند داد. بعضی ها این در را 
زیاد می کوبند، چیزی در آن جا نیست. راه استمرار 
حیات این انقلاب یک کلام است و آن باور خودمان 
است. اصحاب رسانه وظیفه مضاعفی دارند. بیایید 
با شجاعت دستاوردهای انقلاب اسلامی را بگویید. 
نگویید مردم می دانند؛ بیان مکررش هم خوب است. 
در مشــکلات مثل خانواده عمل کنیم، خودزنی 
نکنیم. دشمن جدی است و به کمترین چیزی که 

راضی است برچیده شدن سفره انقلاب است.
    

جای خالی نگاه به شرق در دولت
جواد منصوری، سفیر اســبق ایران در چین به 
مهر گفت: نگاه اروپا به ایران با آمریکا تفاوتی ندارد 
اما دولت فکر می کند برای مســائل اقتصادی باید 
با اروپا همراه باشد و هیچ تصوری از این که در دنیا 
راه های دیگری برای تأمین منافع اقتصادی کشور 
وجود دارد هم نــدارد. در دولت های قبلی موضوع 
نگاه به شرق وجود داشت که امروز جای خالی آن 
در دولت احساس می شــود، اروپا هم این موضوع 
را به خوبی متوجه شده و به همین دلیل هیچ گونه 
نگرانی از موضع گیری هــا و واکنش های مقامات 

دولتی ما ندارند.
    

دفتر کار به خرج بیت المال
جنبش عدالتخواه دانشجویی در نامه ای خطاب 
به رئیس بنیاد مستضعفان نوشت: اماکنی از طرف 
بنیاد مستضعفان تحت عنوان دفتر کار در اختیار 
آقایان محمود احمدی نژاد و عزت الله ضرغامی در 
منطقه ولنجک و پاستور قرار گرفته است؛ لذا با عنایت 
به رسالت مقدس بنیاد مستضعفان انقلاب اسلامی 
مبنی بر »صرف اموال منقول و غیرمنقول مصادره ای 
از رژیم سابق به نفع مستمندان، کارگران و کارمندان 
ضعیف« لطفا پاسخ دهید که ساکنین نامبرده، شامل 
کدامیک از سه دســته فوق بوده و براساس کدام 

منطق از این امتیاز بهره می برند؟
    

ملاقات های جدید کروبی، 
موسوی و رهنورد

حسین کروبی، فرزند مهدی کروبی به ایلنا گفت:  
حدود دو ماه پیش مسئولان امنیتی به آقای کروبی 
و موسوی گفتند به انتخاب خودتان هفته ای یکبار 
می توانیم شما را بیرون ببریم ولی تعیین آن محل 
باید هماهنگ شده باشد. ابوی هم گفتند دوست 
دارند این دیدارها را با خانواده شهدا شروع کنند. این 
ملاقات ها از شش هفته پیش آغاز شده و پدر به جز 
یک مورد که به دیدار یکی از دوستانشان رفتند مابقی 
موارد را به دیدار خانواده شهدا رفت. شنیده ها حاکی 
است میرحسین موسوی و زهرا رهنورد هم تاکنون 

به منزل دو برادر خود و اقوام همسرش رفته اند.
    

بخشی شکنجه  نشده است
دادستان کل کشور با اشــاره به گزارش هیات 
بررسی اظهارات اسماعیل بخشی مبنی بر شکنجه 
در دوران بازداشــتش گفت: فردی که مدعی شده 
که مورد شــکنجه قرار گرفته با اهداف سیاسی و با 
انگیزه های خاص خودش دنبــال این قضیه بوده 
است. به گزارش ایسنا، حجت الاسلام محمد جواد 
منتظری در این باره  گفت: پس از نشر خبر شکنجه 
یکی از کارگران شرکت نیشکر که در فضای مجازی و 
رسانه ها مطرح شده بود و دستور ریاست قوه قضاییه 
برای اعزام هیات تحقیق، ما هفته گذشته بلافاصله 
هیأت را اعزام کردیم. دادســتان کل کشور افزود: 
الحمدلله گزارش این هیأت، گزارش متین، جامع و 
خوبی است و آنچه که من به اطلاع مردم می رسانم 
این است که این خبر از اساس دروغ بوده و هیچ گونه 

ضرب و جرح و شکنجه ای در کار نبوده است.

ایران به عنوان کشور 
مستقل حق استفاده از 

تمامی تکنولوژی ها برای 
پیشرفت را دارد. در گذشته 

با یک کشور اروپایی 
صحبت و توافقات حاصل 
شد ولی طرف اروپایی به 

تعهداتش عمل نکرد. بعد 
از آن خودمان کار را دنبال 

کردیم و به موفقیت های 
فضایی نایل شدیم

وزیر امور خارجه گفت: روحانی با دعوت رسمی رئیس 
جمهور و نخست وزیر عراق، اسفند ماه به این کشور سفر 

می کند.
به گزارش خبرگزاری ها محمد جواد ظریف، وزیر امور 
خارجه کشــورمان که همراه با هیاتی اقتصادی به عراق 
سفر کرده است، دیروز در جمع خبرنگاران درباره دیدار و 
رایزنی هایی که با مسئولان عراق  داشت، گفت: به محض 
ورود از ساعت 4 بعد از ظهر دیروز با وزیر امور خارجه عراق، 
جلسه فوق العاده ای داشتیم که حدود دو ساعت به طول 
انجامید. در این جلســه همکاری های دوجانبه و مسائل 

اقتصادی و منطقه ای را بررسی کردیم.
وی افزود: ما دیدگاه های مشــابهی در مورد مســائل 
ســوریه و ضرورت حفــظ تمامیت ارضی این کشــور و 

همچنین ضرورت پایان دادن به جنگ در یمن داریم.
وزیر امــور خارجه با بیان اینکه در مســائل دوجانبه، 
گفتگوی بسیار خوبی در خصوص همکاری های اقتصادی 
داریم، گفت: البته مشــکلاتی در این زمینه اســت که 
ان شــاءلله امروز هم در مجمع اقتصادی بنا داریم با چند 

وزیر عراقی موضوعات مختلفی را در موضوع 
همکاری های اقتصادی دوجانبه 

بررسی کنیم.
کمیته مشترک برای 

لایروبی اروند
ظریــف خاطرنشــان کرد: 

همچنین دیروز در جلســه 
بــا وزیــر امــور خارجــه و 

عبدالمهدی، نخســت وزیر عراق توافق کردیم تا کمیته 
مشترک برای مشــکل لایروبی اروندرود ایجاد شود که 
طی یک یا دو روز آینده تاریخ آن هماهنگ خواهد شــد؛  
ایجاد این کمیته مشترک می تواند خبر خوبی برای مردم 

خوزستان و بصره باشد.
وی با اشاره به گفتگویی که با نخست وزیر عراق داشت، 
گفت: در این جلسه موضوعات مختلف بررسی شد و جناب 
نخست وزیر، در خصوص تسهیل روابط دوجانبه دستوراتی 
را برای حل مشــکلات اقتصادی صادر کرد و توافق شد تا 
سفر رئیس جمهور کشورمان با دعوت 
رسمی رئیس جمهور و نخست وزیر 

عراق در اسفندماه صورت گیرد.
وزیــر امــور خارجــه 
خاطرنشان کرد: بعد از آن 
دیداری داشــتیم با ائتلاف 
اصلاح یکــی از دو ائتلاف 
بــزرگ و فراگیر عــراق که یک 

ائتلاف بزرگ بین طایفه ای است و همه قومیت ها و حتی 
سلایق مختلف سیاسی در آن حضور دارند که این خود یک 

خبر مبارک در عراق است.
ظریف به برنامه های امروز خود در عراق اشــاره کرد و 
گفت: امروز هم به صرف ناهار در خدمت ائتلاف دیگر بزرگ 
مجلس عراق هستیم تا فرصتی فراهم شود و بتوانیم با تمام 
این گروه ها دیدار کنیم. برنامه دیگر ما این است که ناهار را 
در خدمت رئیس مجلس عراق و شام را هم به دعوت رئیس 

جمهور عراق خدمت او خواهیم بود.
وی با اشــاره به حضور هیئت اقتصادی در این سفر، 
گفت: فروم )مجمع( اقتصادی مجموعه ای از کارآفرینان 
ایرانی هستند که به همت ســفارت ایران در عراق ایجاد 
شدند و در جلسه ای که قرار اســت امروز داشته باشند با 
حضور چند وزیــر اقتصادی عراق ایجاد خواهد شــد که 
می تواند فرصت خوبی برای کارآفرینان کشورمان باشد 
که اگر مشکلی وجود دارد، مستقیماً با وزرای مسئول در 

عراق ارتباط بگیرند.

به منظور گسترش بیش از پیش روابط

روحانی اسفندماه میهمان عراق است


